
RAdA G M I N Y 
Wielka Niesza-jvka 

Protokol nr XIV/2015 
z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, ktora odbyla sî  w dniu 15 grudnia 2015 roku 

w godz. od 15:00 do 16:45 w Osrodku Kultury w Malej Nieszawce 
Obecni wg list obecnosci stanowi^cych zal^czniki nr 1 i nr 2 do protokolu. 

Porzadek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia: 
a) stwierdzenie quorum, 
b) przedstawienie porz^dku obrad. 

2. Przyj?cie protokolu z X l l I sesji, ktora odbyla si? w dniu 30 listopada 2015 roku. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwal w sprawie: 

a) uchwalenia budzetu Gminy Wielka Nieszawka na rok 2016 (radni otrzymali w dniu dn. 
19.11.2015 r.), 

b) zmiany wieloletniej prognozy finansowej (druk nr 1), 
c) zmiany budzetu Gminy Wielka Nieszawka na rok 2015 (druk nr 2), 
d) wyrazenia zgody na nabycie nieruchomosci (druk nr 3). 

4. Stanowisko w sprawie ustalenia zakresu inwestycji drogowych na terenie gminy na lata 2016-
2018 (druk nr 4). 
5. Stanowisko w sprawie ustalenia zakresu inwestycji oswietlenia drogowego na terenie gminy na 
lata 2016-2018 (druk nr 5). 

Przerwa 

6. Przyj?cie planow pracy na 2016 rok: 
a) Komisji Rewizyjnej (druk nr 6), 
b) Komisji Statutowo-Regulaminowej (druk nr 7), 
c) Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu (druk nr 8), 
d) Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i Inwestycji 
(druknr9), 
e) Rady Gminy (druk nr 10). 
7. Informacja z dzialalnosci Komisji mi?dzy sesjami - referuj^przewodnicz^cy Komisji. 
8. Informacja Przewodnicz^cego Rady Gminy z realizacji podj?tych uchwal. 
9. Interpelacje i wolne wnioski. 
10. Zakonczenie sesji. 

Ad. 1 
a) XIV sesĵ  Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyl Przewodnicz^cy Rady Gminy Ireneusz 
Smiechowski. Na wst?pie powitai Pana Wojta, Pani^ Skarbnik, Pana Sekretarza, Panie i Panow 
Radnych, zaproszonych gosci, a wsrod nich Pana Aleksandra Malysza nowo wybranego Prezesa 
NSS „Wsp61ne Gniazdo", oraz mieszkancow gminy. 
Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w momencie otwarcia obrad na stan 15 radnych obecnych jest 15, 
CO oznacza, ze jest quorum i Rada jest wladna do podejmowania uchwal, stanowisk i opinii. 
b) Nast?pnie Przewodnicz^cy Rady poprosii o zglaszanie uwag do porz^dku posiedzenia, ktory 
radni otrzymali z materialami na sesj?. 
Radni nie wniesli uwag do porz^dku obrad. 
Przewodniczqcy poddal pod glosowanie porzadek obrad X I V sesji Rady Gminy. Za jego 
przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych si? nie 
bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la porzadek obrad 
XIV sesji jednoglosnie. 
Ad. 2 
Przewodniczqcy Rady poinformowal, ze wedlug jego wiedzy do dnia biez^cego do godz. 14-ej 
nie wplyn?ly do biura Rady Gminy zadne uwagi co do tresci protokolu z XIII sesji, ktora odbyla 
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si? w dniu 30 listopada 2015 r. W z w i ^ k u z tym poddal pod glosowanie przyj?cie protokolu z 
X l l l sesji w przedstawionej tresci. Za jego przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych 
nie bylo, glosow wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku 
glosowania protokol z X l l l sesji zostal przyj?ty przez Rad? Gminy jednoglosnie. 
Ad. 3 
a) Przewodniczqcy Rady poprosii wojta o wprowadzenie w temat (druk radni otrzymali w dn. 
19.11.2015r.). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze w projekcie budzetu Gminy Wielka Nieszawka 
na 2016 r. zaplanowano kwot? dochodow w wysokosci 21.700.000,00 zl , i kwot? wydatkow w tej 
samej wysokosci, tj. 21.700.000,00 zl. Jest to budzet zrownowazony. Projekt budzetu zabezpiecza 
w pierwszej kolejnosci srodki na prawidlowe funkcjonowanie oswiaty w zakresie wynikaj^cym z 
arkuszy organizacyjnych, ustaw, tzn. zabezpiecza si? realizacj? wszystkich zaj?c w ramach 
programu nauczania, dwoch godzin zaj?c dodatkowych na kazdy oddzial i zaj?c dla dzieci z 
orzeczeniami, a takze dowoz do szkol uregulowany ustaw^ o systemic oswiaty oraz 
funkcjonowanie stolowki szkolnej. Wydatki na oswiat? to koszt ok. 6 mln zl . Projekt budzetu 
zabezpiecza rowniez prawidlowe funkcjonowanie Urz?du Gminy i Referatu Technicznego 
odpowiedzialnego za gospodark? komunalnq^ gminy. Wyasygnowano srodki na wlasciwe 
fiinkcjonowanie Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w zakresie zadah wlasnych gminy i 
zadan zleconych fmansowanych przez budzet pahstwa, w wysokosci ok 2,2 mln zl. Gmina rozwija 
si? wtedy, kiedy prowadzi inwestycje, ktore wplywaj^ na popraw? jakosci zycia mieszkancow. 
Przewidziano srodki na zadania inwestycyjne, w kwocie 4.715.000,00 zl . I tak w 2016 r. planuje 
si?: rozbudow? gminnej sieci wodoci^owej i kanalizacyjnej - 1,8 mln z l ; inwestycje 
modernizacji drog - 1 mln zl; gospodarka gruntami i nieruchomosciami - 1,16 zl mln, z czego 160 
tys. na wykup gruntow i 1 mln na inwestycj? Gmirme Centrum Seniora; zakup tablic informacji 
turystycznej - 50 tys. z l ; odwodnienie Gimnazjum w Cierpicach - 180 tys. zl ; oswietlenie ulic, 
placow i drog - 290 tys. zl ; monitoring oczyszczalni sciekow i parkingu - 20 tys. zl ; zakup 
piaskarki do c i^n ika - 25 tys. zl ; zakup przyczepki do c i ^n ika - 40 tys. zl ; budowa silowni w 
Wielkiej Nieszawce - 70 tys. zl ; budowa 2 placow zabaw - 60 tys. z l ; stoly zewn?trzne do tenisa 
stolowego i szachow - 20 tys. zl . Na dochody gminy skladaj^ si? dotacje, subwencje, dochody ze 
sprzedazy wody, odbierania odpadow komunalnych, z podatkow i oplat lokalnych, udzialy w 
podatkach stanowi^cych dochod budzetu panstwa, oplata skarbowa i od czytmosci 
cywilnoprawnych oraz dochody z odsetek na rachunkach bankowych, dotacje celowe na zadania 
wlasne i zlecone. 
Nast?pnie Wojt odczytal uchwal? Nr l/P/2015 Skladu Orzekaj^cego Nr 5 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dn. 16.11.2015 r. w sprawie wydania opinii o projekcie budzetu 
na 2016 rok Gminy Wielka Nieszawka, sklad zaopiniowal pozytywnie projekt budzetu. 
Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
W zwi^zku z tym, ze projekt budzetu na 2016 r. byl tematem posiedzen wszystkich komisji 
Przewodnicz^cy Rady poprosii przewodnicz^cych komisji o opini? w tej sprawie. 
Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja na posiedzeniu w dn. 11 grudnia 2015 r. zaopiniowala projekt budzetu pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesiiiska - poinformowala, 
ze komisja na posiedzeniu w dn. 11 grudnia 2015 r. zaopiniowala projekt budzetu pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja w dn. 11 grudnia 2015 r. zaopiniowala projekt budzetu pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja w dn. 11 grudnia 2015 
r. zaopiniowala projekt budzetu pozytywnie. 
Przewodnicz^cy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusj i . 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIV/70/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 15 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budzetu gminy 
Wielka Nieszawka na rok 2016 w brzmieniu jak na druku - stanowi zal^cznik nr 3 do protokolu. 



Za jej przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych 
si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la budzet na 
2016 rok jednoglosnie. 
b) 
Przewodniczqcy Rady poprosii Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze zgodnie z wymogami ustawy o fmansach 
publicznych przedklada si? radnym projekt uchwaly w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. Wieloletnia prognoza finansowa obejmuje okres roku budzetowego oraz co najmniej 
trzech kolejnych lat. Zalozenia makroekonomiczne zostaly przyj?te przez rz^d wraz z ustawy 
budzetowq. i zgodnie z zaleceniami Gmina w okresie do 2019 r. posluzyla si? oficjaln^ prognozy 
zatwierdzonq_ przez Rad? Ministrow. Ponadto do przygotowania prognozy posluzono si? analiz^ 
wykonania budzetow w ostatnim okresie z uwzgl?dnieniem realiow Gminy i mozliwosciq^ 
pozyskania dodatkowych srodkow. Na nieznaczny wzrost dochodow w 2016 r. i latach nast?pnych 
oprocz zwyzki podatkow wplyw b?d^ mialy dochody z wynajmu mienia gminy oraz wzrost 
odbiorcow wody i sciekow i wplat zwi^anych odbiorem odpadow komunalnych. Wieloletnia 
prognoza finansowa przyjmowana jest bardzo ostroznie, bowiem podstawowe parametry budzetu 
tj. dochody i wydatki s^_ prognozowane na podstawie wielu danych, ktore maj^ wplyw na ich 
wielkosc. Wielkosci przyjmowane w WPF w znacznym stopniu zalezq^ od czynnikow 
obiektywnych. Nie tylko sytuacja gospodarcza kraju, czyli wskazniki makroekonomiczne, maj% 
bezposrednie przelozenie na finanse samorz^dow, lecz takze zmiany w zasadach finansowania 
zadah publicznych. Po stronie wydatkow w WPF planuje si? nieznacznie podwyzszac srodki na 
wynagrodzenia zwi^zane z przewidywanym wzrostem najnizszego wynagrodzenia. W okresie 
obj?tym prognozy nie planuje si? zaci^ac zobowi^an w postaci pozyczek czy kredytow. Na 
inwestycje planuje si? wygospodarowac srodki z budzetu odpowiednio w latach: 2016 -
4.715.000,00, 2017 - 4.800.000,00, 2018 - 5.100.000,00, 2019 - 5.100.000,00. Realizowane i 
piano wane inwestycje to: inwestycje drogowe (asfalto wanie drog i chodniki), rozbudowa sieci 
wodoci^owo-kanalizacyjnej, wykonanie oswietlenia ulicznego, rozbudowa infrastruktury 
sportowo-rekreacyjnej. Nast?pnie Wojt odczytal Uchwal? Nr l/WPF/2015 Skladu Orzekaj^cego 
Nr 5 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dn. 16.11.2015 r. w sprawie wydania 
opinii 0 projekcie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2019. Sklad zaopiniowal 
projekt pozytywnie. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i tresci. 
W zwi^ku z tym, ze projekt zmiany wieloletniej prognozy finansowej byl tematem posiedzen 
wszystkich komisji Przewodnicz^cy Rady poprosii przewodnicz^cych komisji o opini? w tej 
sprawie. 
Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja zaopiniowala projekt zmiany WPF pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt zmiany WPF pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt zmiany WPF pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
zmiany WPF pozytywnie. 
Przewodnicz^cy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodnicz^cy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIV/71/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 15 grudnia 2015 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej w brzmieniu jak na druku nr 1 - stanowi zal^cznik nr 4 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych 
si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
jednoglosnie. 
c) 
Przewodniczqcy Rady poprosii Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2). 



Wojt Kazimierz Kaczmarek - wniosi poprawk? do projektu uchwaly w sprawie zmiany budzetu 
gminy Wielka Nieszawka na 2015 rok. Po przeslaniu materialow na sesj? wplyn^la decyzja 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zwi?kszaj^ca srodki na wyplaty swiadczen rodzinnych wraz z 
dodatkami o kwot? 10 tys. zl . W zwi^zku z tym proponuje si? wl^czyc powyzsz^ kwot? do 
budzetu zarowno po stronie dochodow jak i wydatkow zgodnie z decyzja przekazuj^cego. Po 
dokonaniu zmiany budzet po stronie dochodow b?dzie wynosil 24.187.238,00 zl a po stronie 
wydatkow 28.566.238,00 zl z niedoborem w wysokosci 4.379.000,00 zl . Zmiana budzetu wynika 
z potrzeby wl^czenia i korekty dotacji okreslonych decyzjami Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 
Ponadto zwi?ksza si? srodki na wykup gruntow oraz po rozstrzygni?ciu przetargu koryguje si? 
wydatki zwi^zane z realizacj % projektu „Radosne przedszkole" wspolfmansowanego ze srodkow 
Europejskiego Funduszu Spolecznego. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie 
i tresci z autopoprawk^. 
Przewodnicz^cy Rady poprosii przewodnicz^c^ Komisji Rewizyjnej o opini? komisji w tej 
sprawie. 
Przewodniczqca komisji Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze komisja 
zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodnicz^cy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodnicz^cy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIV/72/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 15 grudnia 2015 r. w sprawie zmiany budzetu gminy Wielka 
Nieszawka na 2015 rok w brzmieniu jak na druku m- 2 z autopoprawk^ - stanowi zal^cznik nr 5 
do protokolu. Za jej przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy 
przyj?la uchwal? jednoglosnie. 
d) 
Przewodniczqcy Rady poprosii Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt uchwaly dotyczy wyrazenia zgody na 
nabycie nieruchomosci gruntowej, oznaczonej geodezyjnie jako dzialka numer 160/1, obr?b Mala 
Nieszawka, o pow. 2800 m^, dla ktorej prowadzona jest ksi?ga wieczysta nr TOlT/00018281/2. 
Gmina nabywa nieruchomosc z zamiarem wykorzystania jej pod rozbudow? Szkoly Podstawowej 
w Malej Nieszawce. Nieruchomosc ta bezposrednio przylega do gruntow istniej^cej szkoly. 
Wykorzystanie gruntu na cele rozbudowy szkoly umozliwiaj^ postanowienia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Wielka Nieszawka uchwalonego Uchwaly Rady Gminy 
Nr XVllI/96/04 z dnia 20.08.2004 r. Wojt wniosl o przyj?cie uchwaly w przedstawionej formie i 
tresci. 
Przewodnicz^cy Rady poprosii przewodnicz^c^ Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 
Ochrony Srodowiska i Inwestycji o opini? komisji w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca komisji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja na 
posiedzeniu 11 grudnia 2015r. zaopiniowala projekt uchwaly pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie uchwal? Nr XIV/73/2015 
Rady Gminy Wielka Nieszawka z dn. 15 grudnia 2015 r. w sprawie wyrazenia zgody na nabycie 
nieruchomosci w brzmieniu jak na druku nr 3 - stanowi zal^cznik nr 6 do protokolu. 
Za jej przyj?ciem giosowalo 14 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, 1 osoba wstrzymala si? od 
glosu. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la uchwal? 
wi?kszosci^ glosow. 
Ad. 4 
Przewodniczqcy Rady poprosii Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze projekt stanowiska dotyczy ustalenia zakresu 
inwestycji drogowych na terenie gminy na lata 2016-2018. Kolejnosc wykonywania inwestycji 
byla bardzo szczegolowo omawiana na posiedzeniach komisji Rady Gminy. Wi?kszosc inwestycji 
zostanie wykonana w 2016r. Wojt wniosl o przyj?cie stanowiska w przedstawionej formie i tresci. 



W zwi^zku z tym, ze projekt stanowiska byl tematem posiedzen wszystkich komisji 
Przewodnicz^cy Rady poprosii przewodnicz^cych komisji o opini? w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
stanowiska pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozj^ywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - prosil o wyjasnienie, gdzie znajdujq^ si? dzialki nr 357/2 i jaki 
jest powod budowy drogi na dzialkach nr 69 i 65/11 w Wielkiej Nieszawce (dojazd do 
pieczarkami). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze bardzo szczegolowo wyjasnial wszystkie 
kwestie zwi^zane z inwestycjami drogowymi na posiedzeniach komisji. Dzialka nr 357/2 w Malej 

^ Nieszawce zostala przej?ta przez gmin?, powstaje w tamtym rejonie osiedle i zostanie 
wybudowana siec wodno-kanalizacyjna. Jezeli chodzi o pieczarkami?, zostala ona wykupiona i w 
budynku powstanie zaklad produkcji sokow, zatrudniaj^cy ok. 50 osob. Drog? trzeba dostosowac 
do obowi^zuj^cych standardow, nalezy j^poszerzyc tak, aby powstala sciezka rowerowa, chodnik 
i jezdnia umozliwiaj^ca mini?cie si? 2 ci?zar6wek. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - zapytal o drog?, ktora miala bye 
modemizowana na wiadukcie kolejowym po jego wybudowaniu. Podjazd i zjazd s^ strome, co 
moze stwarzac kierowcom problemy przy niesprzyjaj^cych warunkach pogodowych. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze na wiadukcie jest nowa droga, ze sciezk% 
rowerow^ i chodnikiem. Wiadukt zostal dopasowany do istniej^cych terenow, nie przewiduje si? 
zadnych inwestycji w obr?bie wiaduktu. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zapytala, dlaczego w planie na 2016 r. 
nie uj?to ul. Czeremchowej i Bukowej, w wi?kszosci zabudowanych. Np. ul. Kalinowa znajduje 
si? na wyrownanym, suchym i lekko wzniesionym terenie i nie wymaga modernizacji w pierwszej 
kolejnosci. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - stwierdzil, ze odpowiedz na to pytanie mozna znalezc na 
dol^czonych do projektu stanowiska mapach. Dzialki przy ul. Bukowej i Czeremchowej ss{_ 
zabudowane w bardzo niewielkim stopniu. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie Stanowisko Rady Gminy 
Wielka Nieszawka z dn. 15 grudnia 2015 r. w sprawie ustalenia zakresu inwestycji drogowych na 
terenie gminy na lata 2016-2018 w brzmieniu jak na druku nr 4 - stanowi zal^cznik nr 7 do 
protokolu. 
Za jego przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych 
si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
stanowisko jednoglosnie. 
Ad. 5 
Przewodnicz^cy Rady poprosii Wojta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 5). 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - poinformowal, ze na druku nr 5 przedstawiono projekt stanowiska 
w sprawie ustalenia zakresu inwestycji oswietlenia drogowego na terenie gminy na lata 2016-
2018. Plan inwestycji byl szczegolowo omawiany na posiedzeniach komisji. Wojt wniosl o 
przyj?cie stanowiska w przedstawionej formie i tresci. 
W zwi^zku z tym, ze projekt stanowiska byl tematem posiedzen wszystkich komisji 
Przewodnicz^cy Rady poprosii przewodnicz^cych komisji o opini? w tej sprawie. 
Przewodnicz^ca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja zaopiniowala projekt 
stanowiska pozytywnie. 
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Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodniczqca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
komisja zaopiniowala projekt stanowiska pozytywnie. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Soltys solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zapytala, gdzie znajduje si? dzialka nr 
191/26. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiedzial, ze jest to droga rownolegla do ul. Radosnej. 
Przewodnicz^cy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie Stanowisko Rady Gminy 
Wielka Nieszawka z dn. 15 grudnia 2015 r. w sprawie ustalenia zakresu inwestycji oswietlenia 
drogowego na terenie gminy na lata 2016-2018 w brzmieniu jak na druku nr 5 - stanowi zal^cznik 
nr 8 do protokolu. 
Za jego przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuJEicych 
si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la 
stanowisko jednoglosnie. 

Przewodnicz^cy Rady oglosil 10-minutow^ przerwf. 
Po przerwie Przewodnicz^cy wznowil obrady. 

Ad. 6 
Przewodnicz^cy Rady Gminy poprosii Przewodnicz^cych Komisji o przedstawienie planow 
pracy Komisji na 2016 rok: 
a) 
Przewodniczqca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria - poinformowala, ze 
radni otrzymali plan pracy komisji na druku nr 6. Komisja zaplanowala: w 1 kwartale - ocen? 
realizacji uchwal Rady Gminy za 2015 rok, przygotowanie sprawozdania z dzialalnosci Komisji 
za 2015 rok, opiniowanie materialow na sesje, w II kwartale - ocen? sprawozdania z wykonania 
budzetu za 2015 rok, udzielenie absolutorium za 2015 rok, opiniowanie materialow na sesje rady, 
w III kwartale - ocen? realizacji uchwal rady Gminy za I polrocze 2016 roku, ocen? realizacji 
budzetu na 2016 rok, opiniowanie materialow na sesje rady, w IV kwartale - opiniowanie 
projektu budzetu gminy na 2017 rok, opracowanie planu pracy komisji na 2017 rok, opiniowanie 
materialow na sesje rady. 
Przewodnicz^cy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie Plan Pracy Komisji 
Rewizyjnej na 2016 rok w brzmieniu jak na druku nr 6 - stanowi zal^cznik nr 9 do protokolu. Za 
jego przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych si? 
nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la Plan Pracy 
Komisji Rewizyjnej jednoglosnie. 
b) 
Przewodniczqca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela - poinformowala, 
ze plan pracy komisji radni otrzymali na druku nr 7. Komisja zaplanowala: w I kwartale -
spotkanie z dyrektorami gmirmych szkol, biblioteki oraz instruktorem kulturalnym, dotycz^ce 
organizacji czasu wolnego i wypoczynku dzieci i mlodziezy w 2016/2017 roku w okresie 
zimowym i letnim oraz podczas braku zaj?c dydaktycznych, zapoznanie si? z dzialalnosci^ 
Gminnej Biblioteki Publicznej oraz instruktora kultury za 2015 rok oraz omowienie Planow pracy 
na 2016 rok, spotkanie z czlonkami Komisji Antyalkoholowej i Przeciwdzialania Narkomanii -
omowienie Sprawozdania za 2015 rok, oraz Programu dzialania na 2016 rok, spotkanie z 
zarz^dem UKS „Iskra" - omowienie programu pracy oraz osi^niec zawodnikow, spotkanie z 
trenerem srodowiskowym „Orlika" - omowienie planu pracy na 2016 rok, ocena stanu boisk: 
„Orlika", szkolnych oraz gmirmych placow zabaw w zakresie zachowania bezpieczenstwa na tych 
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obiektach oraz sprawnosci znajduj^cych si? na nich urz^dzen, opiniowanie materialow na sesje, w 
II kwartale - spotkanie z kierownikiem GOPS - omowienie Sprawozdania fmansowego za 2015 
rok, spotkanie z kierownikiem GOZ - omowienie Sprawozdania finansowego z dzialalnosci 
Osrodka za 2015 rok, opiniowanie sprawozdania z wykonania budzetu Gminy za 2015 rok i 
Sprawozdania z wykonania Planu fmansowego za 2015 rok, opiniowanie materialow na sesje, w 
III kwartale - omawianie i opiniowanie budzetu za I polrocze 2016 roku, przegl^d plac6wek 
oswiatowych pod k^tem przygotowania do roku szkolnego 2016/2017, wsp61praca z CSiR 
„01ender" w zakresie zaj?c rekreacyjnych dla dzieci, mlodziezy i pozostalych mieszkanc6w, 
ocena stanu utrzymania i fiinkcjonowania sciezek rowerowych oraz mozliwosci ich rozbudowy, a 
takze utworzenia przy nich terenow i miejsc wypoczynku, opiniowanie materialow na sesj?, w IV 
kwartale - analiza i omowienie realizacji stanu zadah oswiatowych na terenie Gminy za rok 
szkolny 2015/2016 (omowienie wynikow egzaminow zewn?trznych, uzyskanych przez uczni6w 
szkol podstawowych i gimnazjum), przegl^d obiektow zabytkowych i historycznych zarz^dzanych 
przez Gmin?, opiniowanie stawek podatkowych na 2017 rok, opiniowanie projektu uchwaly 
budzetowej na 2017 rok, opracowanie planu pracy komisji na 2017 rok, opiniowanie materialow 
na sesj?. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie Plan Pracy Komisji Zdrowia, 
Oswiaty, Kultury i Sportu na 2016 rok w brzmieniu jak na druku nr 7 - stanowi zal^cznik nr 10 do 
protokolu. Za jego przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy 
przyj?la Plan Pracy Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu jednoglosnie. 
c) 
Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska - poinformowala, 
ze plan pracy komisji radni otrzymali na druku nr 8. Komisja zaplanowala: w I kwartale -
opiniowanie projektow uchwal w sprawie stawek za wod? i scieki na rok 2016, sprawozdanie z 
dzialalnosci komisji za rok 2015, kontynuacja pracy nad projektem uchwaly Statutu Gminy 
Wielka Nieszawka oraz Statutow Soleckich, opiniowanie materialow na sesje, w II kwartale -
opiniowanie sprawozdania Wojta Gminy z wykonania budzetu gminy za 2015 rok, opiniowanie 
materialow na sesje, w III kwartale - opiniowanie Informacji Wojta Gminy z realizacji budzetu 
gminy za I polrocze 2016 roku, opiniowanie materialow na sesje, w IV kwartale - opiniowanie 
wysokosci stawek podatkowych na rok 2017, analiza projektu budzetu gminy na 2017 rok, 
opracowanie planu pracy komisji na 2017 rok, opiniowanie materialow na sesje. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie Plan Pracy Komisji Statutowo-
Regulaminowej na 2016 rok w brzmieniu jak na druku nr 8 - stanowi zal^cznik nr 11 do 
protokolu. Za jego przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy 
przyj?la Plan Pracy Komisji Statutowo-Regulaminowej jednoglosnie. 

Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 
Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze plan pracy komisji radni 
otrzymali na druku nr 9. Komisja zaplanowala: w I kwartale - ocen? realizacji inwestycji 
gminnych z roku 2015 na podstawie sprawozdania Referatu Inwestycji, sprawozdanie z pracy 
komisji w 2015 roku, ocen? stanu obiektow rekreacyjnych na podstawie wizji lokalnej, przyj?cie 
informacji o dzialkach b?d^cych wlasnosci^ gminy, opiniowanie materialow na sesje Rady 
Gminy, w II kwartale - przyj?cie informacji Referatu Technicznego dotycz^cej: naprawy drog i 
ulic po okresie zimowym, stanu hydrantow oraz obiektow rekreacyjnych, przyj?cie informacji o 
decyzjach na wycink? drzew oraz o nasadzeniach z nich wynikaj^cych, ocen? stanu technicznego 
wybranych inwestycji drogowych zrealizowanych w 2015 roku na podstawie wizji lokalnej, 
opiniowanie materialow na sesje rady Gminy, w III kwartale - zapoznanie si? z przy goto waniem 
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placowek oswiatowych do nowego roku szkolnego pod k^tem remontowo-inwestycyjnym, 
przyj?cie informacji na temat gospodarki odpadami, zapoznanie si? ze stanem obiektow 
stanowi^cych mienie gminy, propozycje zadah inwestycyjnych na lata nast?pne, opiniowanie 
materialow na sesje Rady Gminy, w IV kwartale - przyj?cie informacji Referatu Technicznego na 
temat przygotowania do okresu zimowego drog gminnych, sprz?tu i niezb?dnych srodkow do ich 
utrzymania, uzgodnienie harmonogramu zadan inwestycyjnych na rok 2017, przyj?cie planu pracy 
komisji na rok 2017, opiniowanie materialow na sesje Rady Gminy. 
Przewodnicz^cy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie Plan Pracy Komisji 
Zagospodarowania Przestrzermego, Ochrony Srodowiska i Inwestycji na 2016 rok w brzmieniu 
jak na druku nr 9 - stanowi zal^cznik nr 12 do protokolu. Za jego przyj?ciem giosowalo 15 
radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodnicz^cy 
stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy przyj?la Plan Pracy Zagospodarowania 
Przestrzermego, Ochrony Srodowiska i Inwestycji jednoglosnie. 
e) 
Przewodnicz^cy Rady Gminy - poinformowal, ze plan pracy Rady Gminy na rok 2016 radni 
otrzymali na druku nr 10 i mogli si? z nim zapoznac. 
Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusj?. 
Radni nie zabrali glosu w dyskusji. 
Przewodniczqcy Rady zamkn^l dyskusj? i wniosl pod glosowanie Plan Pracy Rady Gminy 
Wielka Nieszawka na 2016 rok w brzmieniu jak na druku nr 10 - stanowi zal^cznik nr 13 do 
protokolu. Za jego przyj?ciem giosowalo 15 radnych, glosow przeciwnych nie bylo, glosow 
wstrzymuj^cych si? nie bylo. Przewodnicz^cy stwierdzil, ze w wyniku glosowania Rada Gminy 
przyj?la Plan Pracy Rady Gminy Wielka Nieszawka jednoglosnie. 
Ad. 7 
Przewodnicz^cy Rady oddal glos Przewodnicz^cym Komisji w celu zlozenia informacji z 
dzialalnosci komisji mi?dzy sesjami, i tak: 
a) Przewodniczqca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Srodowiska i 

Inwestycji Malgorzata Wieczerzak-Malysz - poinformowala, ze komisja spotkala si? 
mi?dzy sesjami 2 razy, w dn. 4 grudnia zapoznala si? ze stanem drog i plac6w (nawierzchnia, 
oswietlenie, odprowadzanie drog odpadowych) oraz sprz?tu do ich utrzymania przed okresem 
zimowym, dokonala przegl^du wybranych obiektow przedstawiaj^cych wartosc historyczn% 
przyj?la plan pracy komisji na rok 2016, ustalila kolejnosc realizacji inwestycji drogowych i 
oswietlenia na terenie gminy w latach 2016-2018, w dn. 11 grudnia opiniowala materialy na 
sesj?. 

b) Przewodnicz^ca Komisji Zdrowia, Oswiaty, Kultury i Sportu Aniela Grela -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 11 grudnia opiniowala materialy na sesj?. 

c) Przewodnicz^ca Komisji Statutowo-Regulaminowej Agnieszka Wrzesinska -
poinformowala, ze komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 11 grudnia opiniowala materialy na sesj?. 

d) Przewodnicz^ca Komisji Rewizyjnej Malgorzata Kopanska-Mizeria poinformowala, ze 
komisja spotkala si? 1 raz, w dn. 11 grudnia opiniowala materialy na sesj? i przygotowala plan 
pracy na 2016 rok. 

Ad. 8 
Przewodniczqcy przedstawil informacj? z realizacji uchwal podj?tych na XIII sesji Rady Gminy, 
ktora odbyla si? w dniu 3 0 listopada 2015 r. 
Ad. 9 
Radny Krzysztof Czarnecki - zaproponowal przyj?cie na nast?pnej sesji terminow obrad rady 
gminy na 2016 rok, co ulatwiloby radnym organizacj? pracy. 
Radny Arkadiusz Wyrzykowski - poruszyl nast?puj^ce kwestie: 
- czy gmina otrzymala dodatkowe informacj e nt. udzialu fmansowego gminy w kosztach w 
zwi^zku z powstaniem spalarni smieci i obowi^zkiem przekazywania odpadow przez MPO do 
spalania, 
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- czy cos wiadomo na temat sciezki rowerowej z Malej Nieszawki do Cierpic, 
- czy radni zastanowili si? na temat obcokrajowcow na terenie gminy. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - zapytal o utwardzenie zatoki autobusowej przy 
Andrewexie. 
Soltys Solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - prosila o wczesniejsze dostarczanie 
soltysom materialow na sesj? oraz o rozwaznie mozliwosci modernizacji cz?sci ul. Bukowej. 
Przewodniczqcy Rady - odpowiedzial, ze rada gminy nie ma obowi^zku dostarczania soltysom 
materialow na sesj?, a jedynie zawiadomienie o sesji. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiadaj^c na poruszone kwestie, poinformowal, ze: 
- jezeli chodzi o oplaty za odbior smieci przez MPO, na razie nic nie powirmo si? zmienic. MPO 
jest duz^ profesjonaln^ firmq^ i po ostatnich rozmowach mozna wysxm^c wniosek, ze nie b?dzie 
d^zyla do rozwi^ania lub zmiany zapisow umowy podpisanej z gmin^ 
-jezeli chodzi o budow? sciezki rowerowej na terenie gminy, w puli srodkow ZiT przydzielonych 
gminie wedlug liczby mieszkancow, nie ma srodkow na ten eel, bye moze uda si? je 
wygospodarowac ze srodkow Torunia, ktory ma w swoich projektach ZiT projekt budowy sciezek 
rowerowych, 
- jezeli chodzi o Ukraihcow, gmina nie ma zadnych danych przekazanych przez organy, ktore s^ 
wlasciwe do zbierania takich informacji, m.in. policja, 
-jezeli chodzi o utwardzenie zatoki autobusowej, b?dzie ona utwardzona, 
- jezeli chodzi o ul. Bukow^ jej modemizacja jest zapisana w przyj?tym przez rad? gminy 
stanowisku ws. inwestycji drogowych na lata 2016-2018. 
Radny Krzysztof Czarnecki - poinformowal, ze na przystanku autobusowym przy mleczami w 
Wielkiej Nieszawce od dlugiego czasu nie ma rozkladu jazdy, prosil o kontakt z Arrive w tej 
sprawie. 
Soltys solectwa Cierpice Ryszard Kryszewski - zapytal w imieniu mieszkanki solectwa co 
zrobic z etemitem, ktory zostal zdj?ty z dachu przy okazji zmiany poszycia dachu. 
Soltys Solectwa Mala Nieszawka Brygida Czapiewska - zapytala, czy w budzecie na przyszly 
rok zapisano srodki na pompy ciepla. 
Wojt Kazimierz Kaczmarek - odpowiadaj^c na pomszone kwestie, poinformowal, ze: 
- jezeli chodzi generalnie o odnawialne zrodla energii, trzeba poczekac na umchomienie srodkow 
zw programow unijnych, 
- jezeli chodzi o etemit z dachu, wykaz specjalistycznych firm uprawnionych do utylizacji etemitu 
znajduje si? w Starostwie Powiatowym, 
- jezeli chodzi o brak rozkladu jazdy na przystanku autobusowym, ktos go zabral. Co to samej 
komunikacji, Gmina b?dzie musiaia wkrotce stance przed wyzwaniem, jakim jest zorganizowanie 
transportu publicznego, bo od 2018 r., zgodnie z zapisami ustawy, gmina taki transport b?dzie 
zobowi^zana zapewnic swoim mieszkahcom. 
Radny Michal Dqbrowski - powiedzial, ze w swietle obowi^zuj^cego prawa etemitu z dachu nie 
moze zdj^c nikt inny, jak tylko uprawniona i odpowiednio wyposazona firma specjalistyczna, 
ktora ma podpisane umowy na utylizacj? etemitu. Dziwi wi?c pytanie, co ma mieszkanka zrobic z 
etemitem, skoro zgodnie z prawem nikt inny niz ta firma nie moze dokonac zdj?cia etemitu z 
dachu. 
Przewodnicz^cy Rady - przekazal zyczenia swiqteczne od dyrektorow szkol. 

Przewodnicz^cy Rady Gminy Ireneusz Smiechowski podzi?kowal zebranym za wzi?cie udzialu 
w XIV sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamkn^l obrady. 

Ad. 10 

Protokolowala: 
Ewa Wroblewska-Kucharska 

Ireneusz Smiechowski 
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